
Van: VVD Fractie

Datum: 2 november 2020

Betreft: Bijdrage VVD Heiloo bij de algemene beschouwingen over de programmabegroting 2021

Mijnheer de Voorzitter,

Voordat ik inga op een aantal aspecten van deze begroting wil ik graag het college en de ambtelijke 
ondersteuning danken voor de duidelijke tekst en de heldere uitleg die gegeven is tijdens de 
raadsinformatieavond en voor de beantwoording van de gestelde vragen. Ook wil ik nog even 
stilstaan bij het feit dat deze begroting de laatste is van onze burgemeester. Nu hij heeft aangegeven 
ons per 1 juni te gaan verlaten, realiseren wij ons dat dit zijn laatste begrotingsbehandeling is. Wij 
gaan ervan uit dat hij deze avond ook weer op zijn eigen wijze uitstekend zal leiden; aan onze 
vertrouwenscommissie de opdracht om te zorgen voor een waardige opvolger. Dat zal niet 
gemakkelijk zijn, maar we nemen deze taak, energiek gesteund door de griffie, graag op ons.

Wat dit jaar nieuw was, was de quick scan die de RCH had verzorgd van deze begroting. Deze 
actie van de RCH waarderen wij zeer. Het is altijd goed als een onafhankelijk orgaan een oordeel 
velt. Bij de voorbereiding van deze avond hebben wij ook zeker gebruik gemaakt van deze quick 
scan. Het is plezierig te contsateren dat – hoewel er natuurlijk altijd punten voor verbetering zijn – 
het college zich aan de regels heeft gehouden van hoe een begroting dient te worden opgesteld. 

DE PROGRAMMABEGROTING

Nu deze begroting: de VVD fractie kan zich vinden in deze begroting. Het is een gedegen 
opsomming van de verplichtingen en er wordt een flinke stap gezet in de richting van een 
duurzame toekomst van Heiloo. Toen we in juli jl. de kadernota behandelden, was het geschetste 
toekomstperspectief nog aanzienlijk somberder. De VVD fractie had toen al gesteld dat er een 
postitiever beeld te verwachten was op grond van de septembercirculaire; en dat is uitgekomen. Er 
is nu een positieve begroting en het meerjaren perspectief mag dan niet sluitend zijn, gelet op de 
situatie in de wereld en in het bijzonder in ons land is dit verdedigbaar. Wij constateren ook dat de 
motie van de VVD en andere partijen om de bestemmingsreserves in kaart te brengen en die 
reserves te laten vrijvallen waarvan dat mogelijk en gewenst is, door het college is uitgevoerd en 
een aanzienlijke vrijval heeft opgeleverd. De weerstandsratio is nu zelfs 2,10, waarbij een extra 
verhoging hierin is opgenomen, omdat de risico’s van de grote projecten voortaan hiervan deel 
uitmaken. Al eerder hebben wij gevraagd in het kader van de vergelijkbaarheid van de diverse 
ratio’s in de BUCH-gemeenten of de berekening van de weerstandsratio’s in de 4 gemeenten nu 
helemaal op gelijke wijze geschiedt; kan de portefeuillehouder aangeven of dat nu het geval is? 
Met andere woorden: nemen de andere 3 gemeenten hun reserve grote projecten op dezelfde 
manier erin op?

Zoals zo vaak is de behandeling van de begroting ook nu weer een kwestie van het glas dat half vol 
of half leeg is; of je bepaalde risico’s wilt nemen om te zorgen voor een welvarende toekomst van 
Heiloo of overal obstakels en beren op de weg ziet en dus stilstand propageert in plaats van 



vooruitgang. Ik voorspel nu al dat we straks van de oppsositie beschouwingen zullen krijgen 
waarin minimaal 6 keer het woord risico’s en 4 keer onzorgvuldig, ondoordacht of onacceptabel 
voorkomt, om maar te zwijgen over opmerkingen als zouden we in volle vaart op de afgrond van 
de artikel 12 gemeente afstevenen. Liberalen zijn van nature optimistisch van aard en zien altijd 
meer kansen dan bedreigingen. Een van onze lijfspreuken is dan ook ‘never waste a good crisis’, 
met andere woorden: het is nu geen tijd om pas op de plaats te maken, maar om juist  te gaan 
investeren. Grijp de kansen en mogelijkheden. 

Wij waarderen het dat het college hiertoe een aantal aanzetten geeft: er wordt geïnvesteerd in de 
komst van een 2e sporthal, ook al is het niet mogelijk om de exploitatie sluitend te krijgen; hier gaat 
dus een grote wens van een deel van de bevolking in vervulling en prevaleert de investering die een 
mooie uitwerking is van een succesvol participatie-traject. Ook de geluidsschermen langs het spoor 
komen er, waarbij er zo’n € 1 miljoen meer wordt uitgegeven dan strikt nodig was, alleen omdat 
het college de wensen van de inwoners belangrijker vindt dan die van ProRail. 

Nu nog de aanpak van het Looplein. Als ik de ondernemers in ’t Loo spreek, zeggen zij maar 1 
ding: ‘waar wachten we op? De tekeningen zijn klaar het kan zo een van de mooiste pleinen van 
Noord Holland worden met een goede ontsluiting en levendige horeca; waar blijft de 
handtekening?’ Wat kan ik morgen aan hen antwoorden? De VVD vindt het belangrijk dat in deze 
plannen ook de uitbouw van het gemeentehuis wordt meegenomen, maar vindt het ook essentiëel 
dat de oude villa behouden blijft.

Terug naar de begroting:
Vanzelfsprekend zijn er ook onzekerheden; we zullen onze ogen daarvoor zeker niet sluiten. Wij 
denken hierbij aan de volgende macro ontwikkelingen:
# de herijking van het gemeentefonds; het gevaar bestaat dat kleine gemeenten er op achteruit gaan; 
de minister van BZK lijkt een grote voorkeur te hebben voor het bevoordelen van de grote 
gemeenten; wij gaan er echter van uit dat de kleine en middel-grote gemeenten binnen de VNG 
voldoende invloed zullen hebben om dit onzalige tij te keren; en het is natuurlijk ook nog maar de 
vraag of deze minister na de verkiezingen terug zal keren op deze positie.
# gaat de opschalingskorting definitief verdwijnen?
# hoe gaan de extra kosten a.g.v. Corona zich ontwikkelen?
# het van rijkswege uitblijven van een structurele oplossing voor de gemeentelijke tekorten;
# de WMO en jeugdzorg blijven open einde regelingen met te weinig compensatie vanuit het rijk;
Wel is het zo dat de VVD Heiloo blij is met het feit dat het college heeft ingezet op het strikt 
naleven van de wettelijke kaders en contracten binnen het sociaal domein. Wij zijn wellicht in het 
verleden naïef geweest ervan uitgaande dat dit automatisch het geval zou zijn. Ook zijn we blij dat 
de door de VVD eerder geopperde suggestie om een strakker crediteurenbeheer te hanteren, nu zijn 
weg vindt.
Voor wat betreft het sociaal domein roept de VVD het college op om:
- een strategie te ontwikkelen zodat het doorverwijzen van cliënten langs een betere afkadering 
tussen de "WMO - WLZ - Jeugdwet - Zorgverzekeringswet” gebeurt en
- zich te verdiepen in het ontwikkelen van een exit strategie voor cliënten en
- zoals vorig jaar ook genoemd: een onderzoek te doen naar de effectiviteit van de verschillende 
zorgaanbieders, met andere woorden: sturen op resultaat.

En dan van macro naar micro noemen wij nog:



# wat worden de ontwikkelingen en de extra kosten van het fietsparkeren?
# het rapport van de Rekenkamer m.b.t. de gemeenschappelijke regelingen laat nogmaals zien dat 
onze invloed marginaal is en zal blijven;
# het verbeterplan n.a.v. het rapport Berenschot BUCH met maatregelen die tot besparingen 
kunnen leiden; of zal het verbeterplan op korte termijn juist leiden tot extra kosten?
# de onzekerheid rond opbrengsten van de omgevingsvergunningen Zandzoom (gecombineerd met 
de stikstof problematiek);
# de reconstructie Vennewatersweg en de realisatie van het verkeersplan;
# de jeugdzorg, het open einde karakter van de financiering en de te gringe ondersteuning van deze 
tekorten door het rijk. Twee jaar geleden hebben wij het college de suggestie gedaan om het ‘eigen’ 
onderzoek ex art. 213a te doen over de effectiviteit van de jeugdzorg; dit om te beginnen in 2020 
en nog uitgebreider in de jaren 2021 en volgende naar de effectiviteit van de verschillende 
decentralisaties in het algemeen. We betreuren het dat het college vorig jaar niet op deze suggestie 
is ingegaan. Graag vernemen wij op korte termijn welk onderzoek het college in gedachten heeft 
voor 2021 en het zal duidelijk zijn dat wij onze suggestie graag overgenomen zien worden.

Een ander punt van aandacht is de onduidelijkheid tussen wat van de begrote bedragen bestemd is 
voor de BUCH werkorganisatie en wat voor de gemeente Heiloo. Ook daarover zijn vorig jaar op 
ons verzoek toezeggingen gedaan en deze zijn niet gehonoreerd. Dat maakt het voor ons als raad 
lastig om ons budgetrecht voor de volle 100% uit te kunnen oefenen. Graag de toezegging dat in 
het vervolg dit wel aangegeven wordt, bijvoorbeeld door het plaatsen van een B of een H achter de 
diverse bedragen. 

Nu ik toch terugkijk naar de vorige begrotingsbehandeling neem ik graag nog een aantal 
toezeggingen door die toen door het college gedaan zijn; de meeste zijn in de loop van het jaar 
uitgevoerd, maar een enkele kanttekening is op zijn plaats:

 - A9 - toezending van voortgangsrapportages en info over procesvoortgang

De VVD vindt dat de Raad goed geïnformeerd wordt. Niet alleen informatieverstrekking is prima, 
ook de inzet om voortzetting van het plan op een voor Heiloo financieel haalbare wijze gestalte te 
geven is goed gelukt. De wethouder heeft bij de provincie een extra bijdrage van ruim 8 ton weten 
te bedingen.

 - Plan voor over het parkeren van fietsen bij het station- bespreken met inwoners, 
ontwikkelelen met Pro-rail

Participatie blijkt in dit geval geen sinecure; er lag een goed plan dat een eind maakt aan de chaos 
met fietsparkeren. Niettemin kreeg het College er niet de handen voor op elkaar met de 
omwonenden. Corona kan de situatie mbt het gebruik van de trein en daarmee het fietsparkeren 
structureel doen wijzigen. In ieder geval de komende tijd nog wel. De VVD vindt dat de wethouder 
in deze periode vooral door moet gaan met het creëren van oplossingen, maar de extra dure 
varianten, zoals ondergrondse oplossingen, beter kan laten voor wat ze zijn. 

 Verkeersbeleidsplan en het advies van de Denktank bespreken in themabijeenkomst 

Dat is vooralsnog niet gebeurd, al weet de VVD dat de wethouder stappen heeft gemaakt. De 3 
grote Oost-West assen in Heiloo zijn inmiddels, ook na de laatste actie in de 7-Huizerlaan, goed 



betrokken. Tijdelijke verkeersoplossingen zijn geaccepteerd. We worden echt vriendelijker naar 
elkaar in bijv. de Stationsweg. De problematiek rondom de Kerkelaan en Belieslaan wordt goed 
aangepakt. De VVD ziet nu graag de volgende versie van het Verkeersplan Heiloo. Vwb het 
knelpunt Parallelweg – Kanaalweg bij de afslag A9 ziet de VVD graag dat de Kanaalweg open 
blijft voor alle auto’s, en dat toevoer wordt gereguleerd met andere middelen. 

 - Ph zal zorgen voor raadsinformatiebijeenkomst over monitoring woningbehoefte met de 
huidige partners (Kennemer Wonen en de Woonmakelaars).

De kern van de Woonvisie is het bouwen naar behoefte gebaseerd op goede monitoring van die 
behoefte. Het is nu wel duidelijk dat in deze tijd van een verhitte woningmarkt zeker ook de 
koopwoningen in de goedkopere categorieën als zoete broodjes over de toonbank gaan en daarbij 
direct snel in waarde stijgen. Als aan alle woningtypes veel behoefte bestaat is het niet eenvoudig 
een zuiver beeld te krijgen van die woonbehoefte. De VVD constateert dat de monitoring nog niet 
goed op gang is gekomen en vraagt de wethouder daar nu wel vaart achter te gaan zetten. Zeker 
voor de resterende locaties in Heiloo is het van belang het principe bouwen naar behoefte goed in 
te gaan vullen.

VRAGEN EN WENSEN
Toch blijft er altijd wat te wensen over. Dit soort avonden waarbij deze algemene beschouwingen 
worden gehouden, zijn een ideaal moment voor het uiten van extra wensen en ideeën. Daarvan 
maken wij graag gebruik:

 Hoewel wij van harte hopen dat er geen 2e lock down nodig zal zijn, is het niet onmogelijk 
dat bepaalde patronen zich gaan herhalen. Een groot aantal inwoners heeft de eerste golf 
gebruikt om het huis op te ruimen waardoor er lange rijen voor de BOR ontstonden met 
soms gevaarlijke situaties als gevolg. Is het niet mogeijk om bij de ingang een webcam te 
plaatsen waarvan het beeld op de website van Heiloo te zien is, die toont hoe groot de rij 
bij de ingang is? Zo kunnen de inwoners hun rit naar de BOR beter plannen en voorkomt 
dit ergernis, dit alles uiteraard binnen de regelgeving van de AVG.

Tot slot mijnheer de voorzitter: wij hebben gehoord dat het motto van de werkorganisatie BUCH is 
“OPEN”, dat staat voor Ondernemend, Positief, Empathisch en Nabij. Dat klinkt als een uitstekend 
en pakkend motto waarvan wij hopen dat het in de praktijk ook zo zal uitwerken. Ik denk dat wij 
als raad dit motto als voorbeeld heel goed kunnen overnemen. We zijn al OPEN, en onze nieuwe 
wijze van vergaderen gaat dat nog meer tonen; daarnaast zouden we de wijze hoe we met elkaar 
omgaan misschien nog wat kunnen verbeteren. Voor ons zou het dan misschien kunnen staan voor:

Origineel;
Publieksgericht;
Energiek;
No Nonsense;


